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Julemøde
finder sted tirsdag

den 26. november 2024 kl. 18.30
i lokalerne Nordre Fasanvej 124 B st. tv., 2000 Frederiksberg. 

Busforbindelser: Linie 4A eller linje 2A til krydset 
Nordre Fasanvej/Godthåbsvej.

Julemødet er en hyggelig tradition, som forhåbentlig mange af foreningens 
medlemmer har lyst til at deltage i. Der serveres en lækker juleplatte 

(portionsanretning). Drikkevarer er på egen regning.

Aftenens gæst er Dan Mølholm og han vil underholde med sang og musik på sin 
sædvanlige hyggelige facon med mange af julens dejlige salmer og sange. 

Programmet afsluttes med en lodtrækning om forskellige gevinster samt et 
gavekort til en and.  

Tilmelding til deltagelse i julemødet kan ske ved at benytte den vedlagte 
tilmeldingsblanket og returnere den til foreningens kontor 

senest mandag den 11. november 2024. Tilmelding på e-mail gkf@graensekf.dk 
skal være afsendt senest mandag den 18. november 2024.

Betaling for deltagelse kr. 150 pro persona betales ved indgangen. 

Der er også mulighed for at indbetale på mobilepay på 9187ZS
Beløbet kan også indbetales på forhånd til foreningens konto i 

Danske Bank, reg. nr. 3113 konto 4115055984 senest 22/11 2024.
Skulle man have tilmeldt sig til julemødet, men af en eller anden grund 

alligevel ikke kan deltage, skal vi anmode om, at man så hurtigt som 
muligt giver besked herom enten på e-mail gkf@graensekf.dk  eller til 

et af bestyrelsesmedlemmerne.

På glædeligt gensyn.
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“10. februar møde 2025”
Næste år afholdes det traditionelle 
”10. februar møde” mandag  den 10. 
februar 2025. 
Aftenens taler er formanden for Grænse-
foreningen, Mirco Reimer-Elster, der 
blev valgt til formand på sende-
mandsmødet den 27. april 2024. Der 
er sket meget siden den nye formand 
tiltrådte, og det bliver spændende 
at høre, hvad Mirco Reimer-Elster 
vil fortælle om den tid, har allerede 
har været formand og fremtiden for 
Grænseforeningen.

Reserver allerede nu 
datoen. Yderligere 
information udsendes 
i januar af 2025.

Uddeling fra Kirsten Sindby’s
mindelegat
I 2010 arvede foreningen et pænt beløb beløb 
Kirsten Sindby, der var et mangeårigt medlem 
af foreningen.
Hvert år uddeles der 4 legater à € 300 til 
elever i afgangsklasser på danske skoler i 
Sydslesvig. 
2 legater gives til elever på Husum Danske 
Skole, og de 2 legater gives til elever i afgang-
sklasser på andre danske skoler i Sydslesvig.
Det blev bestemt, at der hvert år så vidt muligt 
skulle uddeles ca. kr. 10.000 til musikalske 
formål i Sydslesvig bl.a. støtte til amatørork-
estre mv.
Foreningen har i 2024 valgt at støtte  opstart-
en af strygerundervisning på Hiort Lorenzen 
Skolen med kr. 20.000.

Næste nummer af
HÅNDSLAG over grænsen

udkommer i marts 2025

E-MAILADRESSER
Alt bliver mere og mere digitaliseret, og derfor 
vil vi stadig meget gerne have e-mailadresse på 
de af foreningens medlemmer, der har en e-mai-
ladresse Det vil gøre det væsentligt nemmere at 
kunne give information f.eks. ved ændring af et 

arrangement mv.

Send derfor venligst oplysning om 
e-mailadresse til gkf@graensekf.dk 

På forhånd tak 
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Kære medlemmer
Igennem mange år har det været en tradition, at der 
blandt foreningens medlemmer blev samlet ind til 
jul til en særskilt julehilsen til danske børnefamilier i 
Sydslesvig, hvor der kan være brug for lidt ekstra op til 
jul. Indsamlingen betyder, at der kan uddeles penge i form 
af “julekuverter” til nogle af de danske børnefamilier i 
Sydslesvig, som har det hårdt. For mange kan det lyde som 
lidt, men for modtagerne er det meget. 

Sammen med pengebeløbet medfølger et brev, der fortæller, at det er en direkte julehilsen 
fra foreningens medlemmer. Hvert år får vi adskillige takkekort samt  tegninger, så det har 
en meget stor betydning, at der gøres denne indsats. 

I lighed med tidligere år bliver de indsamlede beløb aflevereret direkte til udvalgte skoler og 
børnehaver i Sydslesvig. Disse har gennem deres arbejde “fingeren på pulsen”, og ved, hvor 
en kuvert kan gøre gavn; det kan enten være som kontanter eller som en julekurv, tøj m.v. 

I år tager formanden Anders Kaare, bestyrelsesmedlem Peter Rimfort og kasserer Else Toft 
tager afsted til Sydslesvig for at aflevere de indsamlede midler.

Vi håber meget, at foreningens medlemmer fortsat vil støtte op om denne indsamling, for 
energikrisen mv. kan fortsat mærkes tydeligt blandt de i forvejen hårdt pressede familier. 

Derfor, send venligst et beløb direkte til foreningens 
konto i Danske Bank reg. 3113 konto 4115055984 
mærket “Julehilsen til Sydslesvig” og slut op omkring 
denne tradition, der har haft stor betydning i mange år, 
og som der stadig er behov for. Betaling kan også ske 
via mobilepay 9187ZS ligeledes mærket “Julehilsen til 
Sydslesvig”.

Skulle man ønske at få tilsendt et indbetalingskort, 
bedes man kontakte foreningen via mail eller ringe til 
kassereren på 61 78 31 10.
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Referat af generalforsamling 
16. april 2024 kl. 19.00 på Nordre Fasanvej 124B, st.tv.

Generalforsamlingen indledtes med en orientering af Grænseforeningens pæda-
gogiske konsulent og projektleder Gunvor Vestergaard, som fortalte om de 4 typer 
ambassadører, som man gerne vil opdyrke og styrke i det kommende år, ikke 
mindst elevambassadørerne og kulturmødeambassadørerne. Gunvor Vestergaard 
gav samtidig indblik i, hvordan ambassadørkorpsene fungerede.

Efter en debatrunde gik man over til kaffe- og ostebord. 16 deltog. 

1. Valg af dirigent
Aage Johansen blev valgt med akklamation.
Dirigenten konstaterede at mødet var lovligt indvarslet i henhold til vedtægterne.

2. Formandens beretning
Beretningen faldt i to dele: Hovedforeningens aktiviteter og egne aktiviteter, begge 
ledsaget af adskillige billeder til illustration.

Hovedforeningens sendemandsmøde 2023 havde været 2-dages, hvilket havde 
givet plads til paneldebatter, samtalesaloner og kulturelle indslag, bl.a. lyspigerne 
fra Svendborg og uddrag af Lars Malm koncerterne.

Det kommende sendemandsmøde – hvor vi pga. vedtægtsændringer har hele 8 
sendemænd – er desværre kun et 1-dagsmøde, men med den vigtige dagsorden, 
som består i valg af ny formand. 37.årige Mirco Reimer-Elster er eneste kandidat 
til formandsposten.  Det er den rigtige profil, og det lover godt for fremtiden.

Hovedforeningen afholder 2 årlige lokalforeningsmøder med drøftelse af vig-
tige emner. Desværre lægges møderne nu kun i Vest-Danmark, hvorved deltagel-
sen fra Øst-Danmark er begrænset. Emnerne har bl.a. været medlemskartoteket 
og hjælp til lokalforeningernes regnskabsførelse, hvor vi i København-Frederiks-
berg har sagt nej tak, lige nu kan vi klare os selv. Medarbejderflugten fra hoved-
kontoret i Peder Skrams Gade fik et selvstændigt møde. Formanden redegjorde 
for artiklerne i Kristeligt Dagblad, som var vendt mod formand og direktør med 
en underliggende antydning af sammenspisthed og nepotisme.

Formanden gentog sin kritik fra sidste år om foreningens slogan ”For en åben 
danskhed”, som altid bliver misforstået. Eget forslag var ”For danskhed i grænse-
landet”, men det tager nok en del år endnu, førend der sker ændring.

Og så øv!  Vi var med til at fejre 25. års jubilæum for foreningskonsulent Claus 
Jørn Jensen den 2. juni på Severin i Middelfart – men det var også afsked, fordi 
Claus Jørn har fået nyt job pr. 1. august 2023. Vi savner ham.

I vores egen forening har vi holdt julemøde, juleuddeling og 10. februar-møde, 
alle omtalt i sidste nummer af ’Håndslag’.

Formanden blandede sig i debatten om den manglende invitation til to 18.årige syd-
slesvigere til Prins Christians fødselsdagsfest og foreslog et ’Wild-card’. Konge-
huset må have lyttet, for det blev også løsningen.

Børnehaven i Kappel har vi gennem årene haft et særligt samarbejde med, og 
den inviterede til afslutningsfest for dagtilbudslederen Irid Stephani, som gik på 
pension. Det kræver selvfølgelig en festlig dag, det blev den 5. maj, og formand 
og hustru tog nogle dages ferie, som gav mulighed for at komme til afskedsfesten.

Det blev en flot fest: Irid blev modtaget af børnene med espalier med roser, og 
én for én afleverede børnene så rosen til Irid og fik et stort knus. Der var lækker 
mad, mange taler og underholdning med sange og optræden.

Fremtiden: Julemøde som sædvanligt november 2024, juleuddeling i decem-
ber 2024 og gule ærter 10. februar 2025 med vores kommende formand Mirco.

Vi tænker også på en foredragsaften i oktober 2024, men mangler lige den ret-
te foredragsholder. Skal vi strikke??? Det er oppe i tiden, og Grænseforeningen 
afprøver Grænseløs strik: Unge og ældre mødes til strik + foredrag. Er det noget 
for os?

Generalforsamling skal vi også have som foreskrevet i vedtægterne, det bliver 
i april 2025. Her skal vi nok vælge ny formand for foreningen. Formanden for-
talte om sit dårlige helbred som nødvendiggør, at foreningen seriøst aktiverer en 
søgeproces.

Beretningen blev godkendt med akklamation.

3. Regnskab for 2023
Kasserer Else Toft gennemgik regnskabet for 2023. Bernhard Brandts legat har 
endnu en gang givet et fornemt resultat, og da udgifterne har været nogenlunde på 
højde med forrige år, blev årets resultat et overskud på 63.781 kr. Resultatet tilføres 
egenkapitalen tillige med kursregulering af vores investeringsbeviser, hvilket inde-
bærer en ny egenkapital på 458.661 kr.

Regnskabet er revideret uden revisionsanmærkninger og blev godkendt med ak-
klamation.

4. Indkomne forslag
Forslag fra medlemmerne skulle være foreningen i hænde senest 2. april 2024, 
men der var ikke modtaget nogen.
  
5. Fastsættelse af kontingent
Kontingentet foreslås uændret til 240 kr., dog 200 kr. for pensionister. 
Efter en drøftelse af niveauet for kontingentet – ikke mindst set i lyset af en be-
budet forøget kontingentbetaling til hovedforeningens administration af medlem-
skartoteket m.v., besluttede man at fastholde nuværende satser. Bestyrelsen blev 
bedt om at fremlægge et konkret forslag på næste års generalforsamling med over-
vejelse omkring de faldne bemærkninger.
 
6. Valg

a) mindst 2 bestyrelsesmedlemmer for 2 år, på valg var:
Bo Petersen, Birthe Aasted
Birthe Aasted ønskede ikke genvalg.
Bestyrelsen foreslog valg af Peter Rimfort til bestyrelsen. Peter var bortrejst og 
kunne ikke deltage i dagens møde, men havde fremsendt en fuldmagt om, at 
han var villig til at modtage valg. Peter blev valgt med akklamation.

b) 1 revisor. På valg var Aage Johansen.
Formanden overtog mødeledelsen af dette punkt. Der var ingen andre kandida-
ter, hvorved Aage Johansen blev valgt med akklamation. Vi har kun én revisor, 
så Aage foreslog, at revisorsuppleanten næste år skulle inddrages i revisions-
arbejdet.

c) 1 revisorsuppleant. På valg var Benny Haugshøj, som genvalgtes med ak-
klamation.

7. Eventuelt
Formanden takkede Birthe Aasted for hendes virke i bestyrelsen og overrakte en 
æske chokolade fra foreningen.

Dirigenten takkede for god ro og orden. Formanden takkede for veludført arbejde 
og overrakte en vingave til Aage.
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egenkapitalen tillige med kursregulering af vores investeringsbeviser, hvilket inde-
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5. Fastsættelse af kontingent
Kontingentet foreslås uændret til 240 kr., dog 200 kr. for pensionister. 
Efter en drøftelse af niveauet for kontingentet – ikke mindst set i lyset af en be-
budet forøget kontingentbetaling til hovedforeningens administration af medlem-
skartoteket m.v., besluttede man at fastholde nuværende satser. Bestyrelsen blev 
bedt om at fremlægge et konkret forslag på næste års generalforsamling med over-
vejelse omkring de faldne bemærkninger.
 
6. Valg

a) mindst 2 bestyrelsesmedlemmer for 2 år, på valg var:
Bo Petersen, Birthe Aasted
Birthe Aasted ønskede ikke genvalg.
Bestyrelsen foreslog valg af Peter Rimfort til bestyrelsen. Peter var bortrejst og 
kunne ikke deltage i dagens møde, men havde fremsendt en fuldmagt om, at 
han var villig til at modtage valg. Peter blev valgt med akklamation.

b) 1 revisor. På valg var Aage Johansen.
Formanden overtog mødeledelsen af dette punkt. Der var ingen andre kandida-
ter, hvorved Aage Johansen blev valgt med akklamation. Vi har kun én revisor, 
så Aage foreslog, at revisorsuppleanten næste år skulle inddrages i revisions-
arbejdet.

c) 1 revisorsuppleant. På valg var Benny Haugshøj, som genvalgtes med ak-
klamation.

7. Eventuelt
Formanden takkede Birthe Aasted for hendes virke i bestyrelsen og overrakte en 
æske chokolade fra foreningen.

Dirigenten takkede for god ro og orden. Formanden takkede for veludført arbejde 
og overrakte en vingave til Aage.
  



Oktober 2024

MEDDELELSER FRA GRÆNSEFORENINGEN FOR KØBENHAVN OG FREDERIKSBERG

Julemøde
finder sted tirsdag

den 26. november 2024 kl. 18.30
i lokalerne Nordre Fasanvej 124 B st. tv., 2000 Frederiksberg. 

Busforbindelser: Linie 4A eller linje 2A til krydset 
Nordre Fasanvej/Godthåbsvej.

Julemødet er en hyggelig tradition, som forhåbentlig mange af foreningens 
medlemmer har lyst til at deltage i. Der serveres en lækker juleplatte 

(portionsanretning). Drikkevarer er på egen regning.

Aftenens gæst er Dan Mølholm og han vil underholde med sang og musik på sin 
sædvanlige hyggelige facon med mange af julens dejlige salmer og sange. 

Programmet afsluttes med en lodtrækning om forskellige gevinster samt et 
gavekort til en and.  

Tilmelding til deltagelse i julemødet kan ske ved at benytte den vedlagte 
tilmeldingsblanket og returnere den til foreningens kontor 

senest mandag den 11. november 2024. Tilmelding på e-mail gkf@graensekf.dk 
skal være afsendt senest mandag den 18. november 2024.

Betaling for deltagelse kr. 150 pro persona betales ved indgangen. 

Der er også mulighed for at indbetale på mobilepay på 9187ZS
Beløbet kan også indbetales på forhånd til foreningens konto i 

Danske Bank, reg. nr. 3113 konto 4115055984 senest 22/11 2024.
Skulle man have tilmeldt sig til julemødet, men af en eller anden grund 

alligevel ikke kan deltage, skal vi anmode om, at man så hurtigt som 
muligt giver besked herom enten på e-mail gkf@graensekf.dk  eller til 

et af bestyrelsesmedlemmerne.

På glædeligt gensyn.

Grænseforeningen
for København og
Frederiksberg
Kontor:
Nordre Fasanvej 124 C st. th.  
2000 Frederiksberg
Danske Bank: Reg. 3113 
konto: 411 505 5984
MobilePay: 9187ZS
BESTYRELSEN:
Formand: Anders Kaare 
Kasserer: Else Toft. Tlf.: 6178 3110
Sekretær: Jens Frimand
Bestyrelsesmedlemmer:
Peter Rimfort - Bo Petersen
Foreningsvalgte revisorer:
Aage Johansen
Benny Haugshøj (revisorsuppleant)
Træffetid: Efter aftale.
HÅNDSLAG over grænsen:
Redaktion: Bestyrelsen
Hjemmeside: www.graensekf.dk
E-mail: gkf@graensekf.dk
ISSN 0903-0212
Sangill Grafisk · 5553 0505

“10. februar møde 2025”
Næste år afholdes det traditionelle 
”10. februar møde” mandag  den 10. 
februar 2025. 
Aftenens taler er formanden for Grænse-
foreningen, Mirco Reimer-Elster, der 
blev valgt til formand på sende-
mandsmødet den 27. april 2024. Der 
er sket meget siden den nye formand 
tiltrådte, og det bliver spændende 
at høre, hvad Mirco Reimer-Elster 
vil fortælle om den tid, har allerede 
har været formand og fremtiden for 
Grænseforeningen.

Reserver allerede nu 
datoen. Yderligere 
information udsendes 
i januar af 2025.

Uddeling fra Kirsten Sindby’s
mindelegat
I 2010 arvede foreningen et pænt beløb beløb 
Kirsten Sindby, der var et mangeårigt medlem 
af foreningen.
Hvert år uddeles der 4 legater à € 300 til 
elever i afgangsklasser på danske skoler i 
Sydslesvig. 
2 legater gives til elever på Husum Danske 
Skole, og de 2 legater gives til elever i afgang-
sklasser på andre danske skoler i Sydslesvig.
Det blev bestemt, at der hvert år så vidt muligt 
skulle uddeles ca. kr. 10.000 til musikalske 
formål i Sydslesvig bl.a. støtte til amatørork-
estre mv.
Foreningen har i 2024 valgt at støtte  opstart-
en af strygerundervisning på Hiort Lorenzen 
Skolen med kr. 20.000.

Næste nummer af
HÅNDSLAG over grænsen

udkommer i marts 2025

E-MAILADRESSER
Alt bliver mere og mere digitaliseret, og derfor 
vil vi stadig meget gerne have e-mailadresse på 
de af foreningens medlemmer, der har en e-mai-
ladresse Det vil gøre det væsentligt nemmere at 
kunne give information f.eks. ved ændring af et 

arrangement mv.

Send derfor venligst oplysning om 
e-mailadresse til gkf@graensekf.dk 

På forhånd tak 

5

Kære medlemmer
Igennem mange år har det været en tradition, at der 
blandt foreningens medlemmer blev samlet ind til 
jul til en særskilt julehilsen til danske børnefamilier i 
Sydslesvig, hvor der kan være brug for lidt ekstra op til 
jul. Indsamlingen betyder, at der kan uddeles penge i form 
af “julekuverter” til nogle af de danske børnefamilier i 
Sydslesvig, som har det hårdt. For mange kan det lyde som 
lidt, men for modtagerne er det meget. 

Sammen med pengebeløbet medfølger et brev, der fortæller, at det er en direkte julehilsen 
fra foreningens medlemmer. Hvert år får vi adskillige takkekort samt  tegninger, så det har 
en meget stor betydning, at der gøres denne indsats. 

I lighed med tidligere år bliver de indsamlede beløb aflevereret direkte til udvalgte skoler og 
børnehaver i Sydslesvig. Disse har gennem deres arbejde “fingeren på pulsen”, og ved, hvor 
en kuvert kan gøre gavn; det kan enten være som kontanter eller som en julekurv, tøj m.v. 

I år tager formanden Anders Kaare, bestyrelsesmedlem Peter Rimfort og kasserer Else Toft 
tager afsted til Sydslesvig for at aflevere de indsamlede midler.

Vi håber meget, at foreningens medlemmer fortsat vil støtte op om denne indsamling, for 
energikrisen mv. kan fortsat mærkes tydeligt blandt de i forvejen hårdt pressede familier. 

Derfor, send venligst et beløb direkte til foreningens 
konto i Danske Bank reg. 3113 konto 4115055984 
mærket “Julehilsen til Sydslesvig” og slut op omkring 
denne tradition, der har haft stor betydning i mange år, 
og som der stadig er behov for. Betaling kan også ske 
via mobilepay 9187ZS ligeledes mærket “Julehilsen til 
Sydslesvig”.

Skulle man ønske at få tilsendt et indbetalingskort, 
bedes man kontakte foreningen via mail eller ringe til 
kassereren på 61 78 31 10.
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